

上海海洋大学学报

2010年 第19卷 第5期

目 次

水生生物技术

- 牙鲆 *epigen* 基因的克隆以及在变态过程中的表达 谢彩霞, 邢巨斌, 鲍宝龙(577)
北部湾4个自然群体双线紫蛤形态差异与判别分析 孙成波, 刘建勇, 陈桂(583)
马氏珠母贝4种壳色选育系F₃的生长特性和遗传多样性比较 陈静, 刘志刚, 孙小真, 等(588)
泥蚶受精和早期卵裂过程核行为的细胞学观察 姚韩韩, 林志华, 董迎辉, 等(596)
利用LAMP法快速检测致病性哈维氏弧菌 张静, 施慧, 谢建军, 等(601)

水产养殖

- 5种体色瓯江彩鲤的繁殖性能研究 项松平, 王成辉, 王剑, 等(608)
两水系三角帆蚌亲本及杂交、自交组钩介幼虫形态性状比较 闻海波, 顾若波, 华丹, 等(612)
澄湖似刺鳊𬶋个体繁殖力的研究 张呈祥, 徐钢春, 顾若波, 等(615)
臂尾轮虫属的数值分类研究 卢亚芳, 邢颜丽, 张红燕(622)
水产标准化基础探讨 王玮, 张祝利, 丁建乐(627)
光唇鱼赤皮病病原研究 张玉明, 周志明, 潘晓艺(631)

水产饲料与营养

- 吉富罗非鱼肌肉营养成分分析与品质评价 缪凌鸿, 刘波, 何杰, 等(635)
大蒜茎粉和牛至草粉对镜鲤生长性能、消化酶活性以及血清生化指标的影响 唐玲, 徐奇友(642)
不同饵料对点带石斑鱼幼鱼生长、营养成分及组织消化酶活性的影响 遂尚尉, 刘兆普, 余燕(648)

渔业资源与管理

- 长江下游近岸渔业群落多样性时空特征 刘凯, 段金荣, 徐东坡, 等(654)
9-10月秘鲁外海茎柔鱼摄食习性的初步研究 贾涛, 李纲, 陈新军, 等(663)
海洋保护区与渔业管理的关系及其在渔业管理中的应用 宋颖, 唐议(668)

水域环境与保护

- 长江口中华鲟保护区生态环境初步评价 王春峰, 陈锦辉, 黄硕琳, 等(674)
泵闸建设对白莲泾河段水质的影响 江敏, 黄央央, 吴昊, 等(679)
鸭绿沙塘鳢耗氧率、氨氮排泄率与临界窒息点研究 李军, 骆小年, 徐忠源, 等(685)
氯化钠改性沸石对氨氮的吸附作用 林建伟, 詹艳慧(692)

海洋工程

- 一种新型振荡浮子式海洋波浪能发电装置的设计 羊晓晨, 曹守启, 侯淑荣, 等(698)

渔业经济与管理

- 舟山和上海带鱼市场价格变动的实证分析 王迎, 黄丽萍, 高健(703)

网络管理

- WEB下思想政治课考核系统的研究 吴开军, 黄晞建, 陈艳红, 等(707)

学生工作研究与诸子百家探析

- 我国国家助学贷款政策的研究 张继平(712)
基于制度运行机制为视角的荀子制度伦理思想探析 李强华(716)

征订启事

- 《上海海洋大学学报》(667), 《水产科技情报》(702)

JOURNAL OF SHANGHAI OCEAN UNIVERSITY

Vol. 19, No. 5, 2010

CONTENTS

Cloning and expression of <i>epigen</i> gene in metamorphosing flounder <i>Paralichthys olivaceus</i> XIE Cai-xia, XING Ju-bin, BAO Bao-long(577)
Morphological variations analysis of different geographic populations of <i>Sanguinolaria diplos</i> (Linnaeus) in Beibu Bay of China coast SUN Cheng-bo, LIU Jian-yong, CHEN Zhi (583)
Analysis on growth characteristic and genetic diversity in the selected lines (F_3) of four shell colors of <i>Pinctada martensii</i> CHEN Jing, LIU Zhi-gang, SUN Xiao-zhen, et al. (588)
Cytological observation on nuclear behavior in fertilization and early cleavage in <i>Tegillarca granosa</i> YAO Han-han, LIN Zhi-hua, DONG Ying-hui, et al. (596)
Rapid detection of pathogenic <i>Vibrio harveyi</i> by loop-mediated isothermal amplification (LAMP) method ZHANG Jing, SHI Hui, XIE Jian-jun, et al. (601)
Study on reproductive performance of Oujiang color common carp with five color patterns XIANG Song-ping, WANG Cheng-hui, WANG Jian, et al. (608)
Comparision of morphological characters of broodstocks and their glochidia in reciprocal hrybird of <i>Hyriopsis cumingii</i> from two drainage systems WEN Hai-bo, GU Ruo-bo, HUA Dan, et al. (612)
fecundity of <i>Paracanthobrama guichenoti</i> in Lake Cheng ZHANG Cheng-xiang, XU Gang-chun, GU Ruo-bo, et al. (615)
Study on numerical taxonomy of <i>Brachionus</i> in China by cluster analysis LU Ya-fang, XING Yan-li, ZHANG Hong-yan(622)
Discussing the foundation of fishery professional standardization WANG Wei, ZHANG Zhu-li, DING Jian-le(627)
Study on the pathogen of red-skin disease of <i>Aerossoccheilus fasciatus</i> ZHANG Yu-ming, ZHOU Zhi-ming, PAN Xiao-yi(631)
Evaluation of nutritive quality and nutritional components in the muscle of GIFT strain of Nile tilapia (<i>Oreochromis niloticus</i>) MIAO Ling-hong, LIU Bo, HE Jie, et al. (635)
Effects of garlic stem powder and oregano leaf powder on growth performance, digestive enzyme activity and serum biochemical indexes of the carp (<i>Cyprinus carpio L. minor</i>) TANG Ling, XU Qi-you(642)
Effect of different diets on growth, nutritive composition and digestive enzyme activities of juvenile <i>Epinephelus malabaricus</i> LU Shang-wei, LIU Zhao-pu, YU Yan(648)
Temporal and spatial diversity characteristics of nearshore fishery community in the lower reaches of Yangtze River LIU Kai, DUAN Jin-rong, XU Dong-po, et al. (654)
Preliminary study on feeding behavior of jumbo flying squid (<i>Dosidicus gigas</i>) off Peru during September and October JIA Tao, LI Gang, CHEN Xin-jun, et al. (663)
The relationship between marine protected areas and fisheries management, and its application in fisheries management SONG Ying, TANG Yi(668)
Preliminary evaluation of Yangtze Estuarine nature reserve for Chinese Sturgeon WANG Chun-feng, CHEN Jin-hui, HUANG Shuo-lin, et al. (674)
Effect of pump-gateway engineering on water quality of Bailianjing River JIANG Min, HUANG Yang-yang, WU Hao, et al. (679)
Studies on the oxygen consumption rate, ammonia excretion rate and critical stifling point of <i>Odontobutis yaluensis</i> Wu LI Jun, LUO Xiao-nian, XU Zhong-yuan, et al. (685)
Removal of ammonium from aqueous solution using NaCl modified zeolite LIN Jian-wei, ZHAN Yan-hui(692)
Design of a new oscillating buoy ocean wave power generation device YANG Xiao-sheng, CAO Shou-qi, HOU Shu-rong, et al. (698)
Case Studies on Price fluctuation of <i>Trichiurus haumela</i> in Zhoushan and Shanghai Market Wang Ying, Huang Li-ping, Gao Jian(703)
Research on Web based political course evaluation WU Kai-jun, HUANG Xi-jian, CHEN Yan-hong, et al. (707)
Policy study on national student loan in China ZHANG Ji-ping(712)
An examination on Xunzi's institutional ethics with the perspective of the system operating mechanism LI Qiang-hua(716)